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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 1/2010

konaného dne 25. 2. 2010

Přítomni:
1. Ladislav Nechvátal 6. Jiří Hormandl
2. Pavla Kučerová 7. Ladislav Nováček
3. Ladislava Kratochvílová 8. Kamil Vejvoda
4. Josef Brůna 9. Jiří Vondráček (předseda)
5. Vítězslav Schrek 10. Jiří Bína (tajemník)

Nepřítomni (omluveni):
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 2. Jaromír Brychta

Program:
1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;
2. Informace o financování sociálních služeb na rok 2010;
3. Plán činnosti na rok 2010 (Plán výjezdních zasedání);
4. Delegování dvou členů do hodnotící komise na financování domácí hospicové péče;
5. Změny ve struktuře Programu rozvoje kraje;
6. Informace o možnosti provozování domu na půl cesty v Jihlavě a o možnosti řešení 

problému absence krizového lůžka;
7. Diskuze, různé;
8. Závěr.

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.
Na stůl obdrželi členové informaci o plnění usnesení přijatých komisí. Spolupráce s radou kraje 
je dobrá, doporučení z komise jsou akceptována.

2. Informace o financování sociálních služeb na rok 2010
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína informoval, že pro rok 2010 se v poslanecké sněmovně podařilo dosáhnout takového 
objemu prostředků na dotace ze státního rozpočtu, který se blíží celkové výši dotací v roce 
2009. I kraj Vysočina má v rozpočtu na rok 2010 částku, která odpovídá schválenému rozpočtu 
na loňský rok. V prosinci 2009 byl radě kraje předložen materiál, který se týkal první části dotací 
na rok 2010 pro nevládní neziskové organizace a pro sociální služby provozované obcemi.
Dalším významným vlivem je zahájení financování z Evropského sociálního fondu 
prostřednictvím individuálního projektu kraje.
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Uvedl také možné problémy:
- první splátka MPSV se očekává nejdříve v polovině března a příspěvkové organizace 

mohou mít problém s úhradou mezd za únor;
- nový katalog prací – možné navýšení mezd některých kategorií pracovníků.

V průběhu jednání se dostavil člen komise Ladislav Nováček.
Následně na toto téma proběhla diskuse členů komise, ze které vyplynulo následující usnesení:

Usnesení 001/01/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o financování sociálních služeb v roce 2010 a
žádá 
o předložení:

- podkladů týkajících se případného dopadu navýšení mzdových prostředků pracovníků 
sociálních služeb;

- návrhu na řešení financování sociálních služeb v prvním čtvrtletí roku 2010 ze 
zbývajících prostředků rozpočtu kraje;

- návrhu na systémové financování dobrovolnictví v sociálních službách kraje Vysočina.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

3. Plán činnosti na rok 2010 (Plán výjezdních zasedání)
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček požádal o doplnění problematiky dobrovolnictví do II. čtvrtletí roku 2010. Na příští 
zasedání bude připraven návrh termínů jednání komise v tomto roce. Organizace výjezdních 
zasedání bude domluvena vždy podle aktuální potřeby.
Plán činnosti bude předložen radě kraje ke schválení.

Usnesení 002/01/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje schválit plán činnosti Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje 
Vysočina.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Delegování dvou členů do hodnotící komise na financování domácí hospicové péče
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček uvedl, že dle jeho názoru je Výzva k podávání žádostí o dotace na provozování 
hospicové péče dobře zpracovaná.
Složení hodnotící komise předpokládá, že do ní budou delegování dva zástupci komise sociální 
a pro oblast protidrogové politiky. Delegováni byli: Pavla Kučerová a Jiří Vondráček.
Jednání hodnotící komise proběhne v pondělí 1. 3. 2010.

Usnesení 003/01/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o vyhlášení Výzvy k podávání žádostí o dotace na provozování hospicové péče dle 
materiálu KSPP-01-2010-04, př. 1 a
deleguje 
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do hodnotící komise Pavlu Kučerovou a Jiřího Vondráčka.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Změny ve struktuře Programu rozvoje kraje
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína připomněl, že aktualizací programové části Programu rozvoje kraje se komise zabývala 
již v roce 2009. Členové komise dokument připomínkovali a po jeho předání odboru regionálního 
rozvoje byly návrhy ze všech rezortů projednány na společném semináři členů zastupitelstva 
kraje a vedoucích odborů. Výsledkem těchto jednání bylo doporučení odboru regionálního 
rozvoje, aby bylo souhrnné opatření pro sociální sféru a protidrogovou politiku rozděleno na víc 
opatření. Odbor sociálních věcí provedl v tomto smyslu přepracování a došlo k rozdělení na tato 
opatření:

- udržení a zlepšení podmínek v oblasti služeb sociální péče a sociální prevence;
- rozvíjení mechanismů boje proti společenské marginalizaci ohrožených skupin 

obyvatelstva;
- využití efektivních nástrojů protidrogové prevence.

Do SWOT analýzy již zasahováno nebylo, zůstala v té podobě jak doporučila komise sociální 
a pro oblast protidrogové politiky.

Následně proběhla diskuse týkající se aktualizace Programu rozvoje kraje a romské 
problematiky.

Usnesení 004/01/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje ke schválení programovou část Programu rozvoje kraje na úseku sociálních věcí dle 
materiálu KSPP-01-2010-05, př. 1.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Informace o možnosti provozování domu na půl cesty v Jihlavě a o možnosti řešení 
problému absence krizového lůžka
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.

Jiří Bína informoval, že na území kraje Vysočina působí v současné době jeden dům na půl 
cesty s kapacitou 4 lůžek. Pracovní skupina poskytovatelů služeb zaměřených na cílovou 
skupinu rodiny s dětmi a mládež doporučila rozšíření kapacity služby domu na půl cesty 
s kapacitou alespoň 20 míst pro kraj. V současné době vedle sebe v ČR fungují dvě varianty 
zajištění této péče. Rozptýlení klientů v bytech, do kterých dochází personál anebo soustředění 
klientů v objektu s větší kapacitou a službou zajištěnou v tomto objektu.
Občanské sdružení Heřmánek získalo od města Jihlavy objekt školy v Heleníně a v současné 
době pracují na projektu domu na půl cesty, který by mohl být financován z integrovaného 
finančního programu.
Předpokládané náklady projektu domu na půli cesty občanského sdružení Heřmánek 
s plánovanou kapacitou 11 osob by byly 3 141 060 Kč. Náklady na dům na půli cesty Havlíčkův 
Brod s kapacitou 9 osob jsou 2 099 391 Kč.
Dále informoval o problému absence krizového lůžka pro starší děti. U malých dětí je péče 
zabezpečena v Dětském centru Jihlava a v Dětském domově Kamenice nad Lipou.

Následně k tomuto tématu proběhla rozsáhlá diskuse, během které byla řešena především 
problematika specifikování cílové skupiny pro tento druh služby.



Číslo jednací:  KUJI 23267/2010 Číslo stránky 4

Usnesení 005/01/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o potřebnosti zvýšení kapacity sociální služby dům na půl cesty v kraji Vysočina 
s ohledem na existující síť sociálních služeb a
žádá
o předložení analýzy týkající se rozsahu potřebnosti této služby pro konkrétní cílovou skupinu, 
pro kterou je tato služba určena.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Diskuze, různé
Vítězslav Schrek pohovořil o problému operačního programu Přeshraniční spolupráce Česká 
republika – Rakousko, který se stává pro NNO naprosto nevyužitelným, protože není 
zabezpečen systém předfinancování těchto projektů. Požádal o iniciování jednání s vedením 
kraje nebo odborem regionálního rozvoje pro vytvoření mechanismu bezúročných půjček pro 
organizace, které by se česko-rakouské spolupráce chtěly účastnit. Jednalo by se o projekty, 
které jsou schváleny, ale je problém s překlenutím času před poskytnutím prvních prostředků. 
Jiří Vondráček požádal o informaci o podaných projektech. Kolik takových projektů existuje, jaký 
to může znamenat obnos finančních prostředků, na co jsou určeny a jaký řeší problém.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 22. dubna 2010, od 10.00.

8. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Uchytilová dne 2. 3. 2010




